
Protokół nr XXXVIII/2021 

 

Obrady Rady Gminy Michałowice rozpoczęto 30 września 2021 o godz. 13:00, a zakończono 

o godz. 14:29 tego samego dnia. 

Na wstępnie Pan Przewodniczący poprosił zgromadzonych o uczczenie minutą ciszy zmarłego 

Andrzeja Janasa, który był w przeszłości sołtysem.  

Pan Przewodniczący Rady otworzył XXXVIII Sesję Rady Gminy Michałowice w dniu 30 

września 2021 roku. Na wstępie przywitał Radnych, Sołtysów, pana Wójta Antoniego 

Rumian, panią Skarbnik Agatę Krzyżak-Szotę oraz pozostałych pracowników Urzędu Gminy. 

W posiedzeniu wzięło udział 12 członków, podjęte dziś uchwały będą prawomocne 

/załącznik nr 1 do protokołu/ 

Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności.  

Wyniki głosowania 

OBECNY: 12, NIEOBECNY: 3 

 

Wyniki imienne: 

OBECNY (12) 

Iwona Bińczycka-Kołacz, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Władysław Dyna, Jakub Fluder, 

Daniel Gajoch, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, 

Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNY (3) 

Alicja Bednarczyk, Eleonora Dyląg, Adam Jurek 

Ad 2. Przyjęcie porządku obrad. 
Pan Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek obrad /załącznik nr 2 do 

protokołu/: 

1. Otwarcie sesji. 



2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu z XXXVII Sesji Rady Gminy Michałowice. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Michałowice do 

projektu pn. Inicjatywa 600.  

5. Podjęcie uchwały w sprawie dotacji dla OSP Więcławice. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie dotacji dla OSP Więcławice na zapewnienie gotowości 

bojowej.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2021 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Michałowice na lata 2021-2029. 

9. Dyskusja wolne wnioski. 

10. Zamknięcie sesji. 

Pan Przewodniczący poprosił o zgłaszanie ewentualnych uwag do porządku obrad. 

Pan Wójt: prosiłbym o wprowadzenie do porządku obrad jeszcze jednego punktu 

dotyczącego podjęcia uchwały  w sprawie rozpatrzenia wniosku sołectwa Więcławice w 

sprawie przyznania środków z funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2022. Ze względu na 

to, że ja jako Wójt musiałem ich pierwotny wniosek odrzucić ponieważ nie spełniał 

wymogów formalnych, nowy wniosek przyjmuje już Rada Gminy.  Jeśli Państwo 

wprowadzicie ten punkt do porządku obrad, proponuję, aby ten punkt wprowadzić jako 

punkt 7.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie jawne wprowadzenie dodatkowego punktu do  

porządku obrad. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Iwona Bińczycka-Kołacz, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Władysław Dyna, Jakub Fluder, 

Daniel Gajoch, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, 



Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (3) 

Alicja Bednarczyk, Eleonora Dyląg, Adam Jurek 

 

Dodatkowy punkt został przyjęty. 

Następnie Przewodniczący odczytał porządek obrad z wprowadzonymi zmianami.  

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu z XXXVII Sesji Rady Gminy Michałowice. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Michałowice do 

projektu pn. Inicjatywa 600.  

5. Podjęcie uchwały w sprawie dotacji dla OSP Więcławice. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie dotacji dla OSP Więcławice na zapewnienie gotowości 

bojowej.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku sołectwa Więcławice w sprawie 

przyznania środków z funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2022. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2021 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Michałowice na lata 2021-2029. 

10. Dyskusja wolne wnioski. 

11. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie jawne odczytany porządek obrad. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Iwona Bińczycka-Kołacz, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Władysław Dyna, Jakub Fluder, 



Daniel Gajoch, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, 

Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (3) 

Alicja Bednarczyk, Eleonora Dyląg, Adam Jurek 

 Porządek obrad został przyjęty. 

 
Ad 3. Zatwierdzenie protokołu z XXXVII Sesji Rady Gminy Michałowice. 
 

         Pan Przewodniczący poinformowała, że protokół z XXXVII Sesji Rady Gminy 

Michałowice, był do wglądu i każdy mógł się z nim zapoznać. Poprosił o ewentualne 

zgłoszenie uwag do tego protokołu. 

 Pan Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie jawne zatwierdzenie 

protokołu z XXXVII Sesji Rady Gminy w Michałowicach. 

 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Iwona Bińczycka-Kołacz, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Władysław Dyna, Jakub Fluder, 

Daniel Gajoch, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, 

Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (3) 

Alicja Bednarczyk, Eleonora Dyląg, Adam Jurek 

Protokół został zatwierdzony. 



 

Ad 4. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy 

Michałowice do projektu pn. Inicjatywa 600. 

 

Głos zabrała Pani Skarbnik. 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo przedstawiamy projekt uchwały w sprawie 

przystąpienia Gminy Michałowice do projektu pn Inicjatywa 600, jest to projekt realizowany 

przez Metropolie Krakowską. Środki w projekcie pochodzą ze składek własnych 

pochodzących z miasta Kraków. Wysokość środków na rok 2021 to 14 000zł na rok 2022 

będzie to 15 700,00 zł. W ramach tego projektu będą prowadzone działania antysmogowe. 

Otwarto dyskusję. 

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały /załącznik nr  3 do 

protokołu/. 

Komisja Rozwoju i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała  projekt uchwały /załącznik nr 4 do 

protokołu/. 

Pan Przewodniczący odczytał  uchwałę nr nr XXXVIII/302/2021 Rady Gminy Michałowice z 

dnia 30 września 2021 r. w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Michałowice do 

projektu pn. Inicjatywa 600 

Odbyło się głosowanie jawne  

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Iwona Bińczycka-Kołacz, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Władysław Dyna, Jakub Fluder, 

Daniel Gajoch, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, 

Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 



NIEOBECNI (3) 

Alicja Bednarczyk, Eleonora Dyląg, Adam Jurek 

 Uchwała została podjęta. 

Ad 5. Podjęcie uchwały w sprawie dotacji dla OSP Więcławice. 

Głos zabrała Skarbnik Gminy Agata Krzyżak-Szota. 

Przedstawiam projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji  dla jednostki OSP w 

Więcławicach Starych. Otrzymaliśmy w ramach konkursu Małopolskie remizy 2021 kwotę 

40 000,00 zł w związku z tym, że ta remiza nie jest naszą własnością środki na realizację jej  

rozbudowy musimy przekazać w formie dotacji, jest to kwota 80 000,00 zł.  

Otwarto dyskusję. 

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały /załącznik nr  5 do 

protokołu/. 

Komisja Rozwoju i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała  projekt uchwały /załącznik nr 6 do 

protokołu/. 

Pan Przewodniczący odczytał  uchwałę nr XXXVIII/303/2021 Rady Gminy Michałowice z dnia 

30 września 2021 r. w sprawie dotacji dla OSP Więcławice. 

Odbyło się głosowanie jawne  

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Iwona Bińczycka-Kołacz, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Władysław Dyna, Jakub Fluder, 

Daniel Gajoch, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, 

Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (3) 

Alicja Bednarczyk, Eleonora Dyląg, Adam Jurek 



 Uchwała została podjęta. 

Ad 6. Podjęcie uchwały w sprawie dotacji dla OSP Więcławice na zapewnienie 

gotowości bojowej. 

Głos zabrała Skarbnik Gminy Agata Krzyżak-Szota. 

Szanowni Państwo kolejny projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla OSP Więcławice 

w wysokości 10 000,00 zł na zadania bieżące. W ramach tych środków zostaną zakupione 

specjalne ubrania bojowe. Również są to środki pozyskane od Wojewody Małopolskiego.   

Otwarto dyskusję. 

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały /załącznik nr  7 do 

protokołu/. 

Komisja Rozwoju i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała  projekt uchwały /załącznik nr 8 do 

protokołu/. 

Pan Przewodniczący odczytał  uchwałę nr XXXVIII/304/2021 Rady Gminy Michałowice z dnia 

30 września 2021 r. w sprawie dotacji dla OSP Więcławice na zapewnienie gotowości 

bojowej 

Odbyło się głosowanie jawne  

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Iwona Bińczycka-Kołacz, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Władysław Dyna, Jakub Fluder, 

Daniel Gajoch, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, 

Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (3) 

Alicja Bednarczyk, Eleonora Dyląg, Adam Jurek 

 Uchwała została podjęta. 



Ad 7. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku sołectwa Więcławice w 

sprawie przyznania środków z funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2022. 

Głos zabrała Skarbnik Gminy Agata Krzyżak-Szota. 

Szanowni Państwo w związku ze złożonym wnioskiem sołectwa Więcławice  na rok 2022, 

który nie spełniał wymogów formalnych w jednym z przedsięwzięć został on odrzucony. Po 

ponownym zebraniu wiejskim środki zostały przeznaczone na zakup munduru bojowego. 

Zmiana ta spowodowała, że wniosek spełnia teraz wymogi formalne.  

Otwarto dyskusję. 

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały /załącznik nr  9 do 

protokołu/. 

Pan Przewodniczący odczytał  uchwałę nr XXXVIII/305/2021 Rady Gminy Michałowice z dnia 

30 września 2021 r. w sprawie rozpatrzenia wniosku sołectwa Więcławice w sprawie 

przyznania środków z funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2022. 

Odbyło się głosowanie jawne  

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Iwona Bińczycka-Kołacz, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Władysław Dyna, Jakub Fluder, 

Daniel Gajoch, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, 

Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (3) 

Alicja Bednarczyk, Eleonora Dyląg, Adam Jurek 

 Uchwała została podjęta. 



Ad 8, 9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2021 

rok. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Michałowice na lata 2021-2029. 

Głos zabrała Skarbnik Gminy Agata Krzyżak-Szota. 

Szanowni Państwo, jeżeli chodzi o zmiany w budżecie, może omówię razem z uchwałą 

następną w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej, bo jedne zmiany wiążą się 

ściśle z drugimi zmianami. To zwiększamy dochody budżetu o kwotę 203 188,54 zł, zmniejsza 

się wydatki budżetu gminy o kwotę 1 081 431,23 zł, planowany deficyt po zmianach wynosi 6 

410 856,18 zł. Zmiany w budżecie oraz wprowadzanie wolnych środków pozwoliły nam na 

zmniejszenie planowanego kredytu z 6 200 000 zł na 3 200 000 zł. Części wydatków właśnie z 

roku 2021 zostaje przesunięta na rok 2022, między innymi wprowadzamy właśnie nowy 

projekt Inicjatywa 600, te 14000 zł na rok bieżący oraz w wieloletniej prognozie finansowej 

15 900 zł na rok przyszły. Oprócz tego otrzymaliśmy zwiększenie subwencji części oświatowej 

na finansowanie zajęć wspomagających, dotacje od Wojewody Małopolskiego, wpływy z 

środków z lat ubiegłych oraz środki na stypendia dla uczniów szkół z terenu gminy 

Michałowice. Jeżeli chodzi o stronę, to zmniejszamy środki między innymi na wiadukt 

Batowice, które w tym roku zostaną przesunięte na rok 2021, to jest ta kwota 1000000 zł w 

związku z wydłużaniem realnie zadania do czerwca 2022 roku. Dokonujemy zmiany w 

wydatkach w przedsięwzięciach sołeckich zgodnie z podjętymi zebraniami, przenosimy 

zgodnie z nowym przeznaczeniem te środki. Oprócz tego przenosimy na rok 2022 środki na 

wykonanie projektu budowy Przedszkola Publicznego w miejscowości Więcławice Stare. 

Całość wydatków będzie zrealizowana w roku 2022 oraz na dokumentację projektową na 

Park and Ride w miejscowości Raciborowice, środki też również przenosimy na rok 2022. 

Pozostałe zmiany no tak, jak już powiedziałam, wynikają bezpośrednio z wydatków sołeckich 

oraz zmniejszamy obsługę długu publicznego o kwotę 150 000 zł.  

Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 

W. Dyna: Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał /załącznik 

nr  10, 11 do protokołu/. 



R. Browarnik: Komisja Rozwoju i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała  projekty uchwał 

/załącznik nr 12, 13 do protokołu/. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały XXXVIII/306/2021 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 30 września 2021 r. w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 

2021 rok 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Iwona Bińczycka-Kołacz, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Władysław Dyna, Jakub Fluder, 

Daniel Gajoch, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, 

Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (3) 

Alicja Bednarczyk, Eleonora Dyląg, Adam Jurek 

Uchwała została podjęta. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr XXXVIII/307/2021 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 30 września 2021 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Michałowice na lata 2021-2029. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Iwona Bińczycka-Kołacz, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Władysław Dyna, Jakub Fluder, 

Daniel Gajoch, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, 

Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 



NIEOBECNI (3) 

Alicja Bednarczyk, Eleonora Dyląg, Adam Jurek 

Uchwała została podjęta. 

Ad 11. Dyskusja wolne wnioski. 

Pan Wójt:  Szanowni Państwo, ja chciałbym powiedzieć o paru rzeczach, które się dzieją na 

terenie gminy. Zakończyła się seria zebrań wiejskich, związanych z funduszami sołeckimi, 

uwag było bardzo wiele, najwięcej dotyczyło, bo akurat w takim okresie się odbywały te 

zebrania wiejskie, tak naprawdę najwięcej tych uwag to było dotyczących sprawy odwodnień 

i utrudnień związanych z nawalnymi deszczami. Pewnie będziemy musieli jakieś środki w 

budżecie przyszłorocznym przynajmniej kilkaset tysięcy zł przeznaczyć na udrażnianie tych 

wszystkich naszych urządzeń melioracyjnych rowów, tych, na które my mamy wpływ, i 

którymi my administrujemy. Chciałem Państwu powiedzieć, że tam trwają prace już 

praktycznie no na końcówce jeszcze, przynajmniej tak się wydaje, na tej ścieżce rowerowej 

przez Kończyce do Książniczek. Tam jest w tej chwili zamknięty most, w związku z tym są 

duże zmiany komunikacyjne na terenie gminy występują. Możecie Państwo zauważyć, jak 

teraz jeździcie przez Więcławice, to ruch jest dosyć spory i wyobraźcie sobie, że taki ruch jest 

właśnie na tej drodze między innymi w normalnym dniu, kiedy most nie jest zamknięty. Auto 

za autem w jedną i w drugą stronę przez Więcławice tymi objazdami jeździ. Most będzie 

zamknięty mniej więcej do końca października, też w tym czasie firma chce położyć nakładki 

już asfaltowe, bo wykorzystuje ten okres po to, żeby właśnie nie było natężenie ruchu 

żadnego i żeby można było całą szerokością tą nakładkę asfaltową na tym odcinku położyć. 

PSZOK funkcjonuje mieszkańcy są zadowoleni. Jest dostępny przez 5 dni w tygodniu, czynny 

jest od 10:00 do 18:00 od wtorku do piątku, a w sobotę od 8:00 do 16:00. Co prawda przez 

ten remont mostu jest trudność z dojechaniem do PSZOK od strony Raciborowic, Kończyc, 

ale też te remonty wszystkie kiedyś się skończą i będzie wszystko już ok. Uruchomiliśmy Park 

and Ride. Jak Państwo wiecie, również uruchomiliśmy z końcem sierpnia, wspólnie z gminą 

Zielonki i miastem Krakowem Aglo- Express tak zwany, czyli linie 307, który w szczycie jeździ 

co 15 minut, poza szczytem co pół godziny. W oparciu o tą linię będziemy chcieli ewentualnie 

przebudować jakoś sieci komunikacyjne na terenie naszej gminy, żeby mieszkańcy sprawnie i 

szybko mogli do Krakowa dojeżdżać. Rozmawiałem wczoraj z dyrektorem z MPK, 



prowadzone są rozmowy z wykonawcą tego remontu na 29 listopada, żeby pomimo tego 

remontu były wydzielone buspasy, żeby w razie czego te autobusy nie stały w korkach na 29 

listopada, tylko żeby jeździły w miarę szybko. Przedszkole jest realizowane zgodnie z 

harmonogramem, tam nie ma żadnych zagrożeń, ewentualnego niewykonania tego w 

terminie. Tak zakładamy, że od 1 września przyszłego roku tam już dzieci przedszkolne będą 

mogły uczęszczać do tego budynku. Chcę jeszcze pochwalić naszych mieszkańców i sami się 

powinniśmy tym chwalić, że w wielu rankingach nasza gmina jest na wysokich pozycjach, 

jesteśmy na trzecim miejscu w województwie pod kątem wyszczepień, mamy ponad 60% 

mieszkańców zaszczepionych. Dostaliśmy w związku z tym też nagrodę 50 000 zł bodajże od 

Pana wojewody jako jedna z takich gmin, które w tych te szczepienia idą sprawnie, te 50000 

zł musimy przeznaczyć na jakieś prozdrowotne rzeczy w związku z tym, że nie możemy 

przeznaczyć na żaden program prozdrowotny bo nie mamy takiej uchwały Rady Gminy, też 

trzeba się będzie niedługo zastanowić, czy by takiego programu jakiegoś nie przyjąć, żeby w 

razie czego można było finansować na przykład, jakieś badania przesiewowe jakiejś grupy 

mieszkańców. Póki co tego nie możemy zrobić, bo nie mamy takiej uchwały Rady Gminy, 

natomiast przeznaczamy te środki na wyposażenie przyszkolnych gabinetów lekarskich. 

Mamy również bardzo dobrą pozycję, jeśli chodzi o spis powszechny, bo też mamy już 

praktycznie 100% mieszkańców spisanych na terenie naszej gminy. Również dzisiaj w 

dzienniku czy krakowskiej ukazał się ranking z kolei alarmu krakowskiego, alarmu 

smogowego, w którym to rankingu, jeśli chodzi o wnioski składane do programu czyste 

powietrze za drugi kwartał tego roku, jesteśmy na piątym miejscu w województwie po 

Przeciszowie, Nowym Brzesku, Chełmku, Skawinie, są Michałowice na 180 gmin w 

Małopolsce jesteśmy na piątym miejscu i jeśli chodzi o miejsce w Polsce, na 178 na 2450 

gmin, w związku z tym nasi mieszkańcy myślę, że bardzo są świadomi i możemy być tego 

dumni i że właśnie w bardzo wielu rankingach nasza gmina plasuje się na wysokich 

pozycjach, także dziękuję bardzo wszystkim za ten wspólny tak naprawdę sukces. 

Radny M. Kozłowski: Panie Wójcie, na  jakim etapie są prace geodezyjne, dotyczące tego 

odcinka brakującego chodnika tam 100 metrów przy stawach. Czy są już prowadzone prace, 

czy już były wydzielenie i czy już jakiś notariat jest spisany i tak dalej. 



Pan Wójt: Wiele się nie dzieje, bo tak  naprawdę no to cały czas trwają przepychanki, więc 

już właściwie nie trwają przepychanki z Zarządem Dróg Powiatu Krakowskiego, bo 

obserwujecie Państwo sytuację i wiecie, jak tam to wygląda.  

Radny M. Kozłowski: w Zarządzie Dróg Powiatowych i starostwie słyszę, że gmina powinna 

to dopilnować i dopiąć ten początek projektu, a oni pieniądze wykładają na 

współfinansowanie po prostu tego. 

Pan Wójt: To jest droga powiatowa i oni mogą sobie mówić, że gmina, ale to oni, to jest ich 

droga i oni wszystko powinni.  

Radny M. Kozłowski: to jeszcze wrócę Panie Wójcie, bo oni powtarzają mi jeden i drugi, że 

myśmy pilotowali ten odcinek właśnie w tym miejscu jako gmina, mieliśmy nadzór 

inwestycyjny i powinniśmy to skończyć, więc ja to tylko powtarzam słowa, które padają w 

starostwie i padają w Zarządzie Dróg Powiatu. 

Pan Wójt: Tu ja powtórzę, że to jest droga powiatowa i powinien to wszystko robić powiat. 

Kiedy myśmy podejmowali czynności, chcieliśmy tam na przykład wycinać drzewa pod kątem 

poszerzenia pasa pod chodnik, to wtedy dyrektor Wróblewski, po prostu w tym nam 

przeszkadzał, powiedział, że go to nie interesuje. To jest droga powiatowa, oni mają to 

zrobić. My możemy im tylko i wyłącznie pomagać. Możemy na różne sposoby pomagać, 

możemy rozmawiać z mieszkańcami, tylko oni muszą się do nas zwrócić o to. 

Radny M. Kozłowski: Panie Wójcie, jak Pan słyszał, na zebraniu u nas z ulicy Kolorowej 

występowali ponoć z wnioskiem mieszkańcy o komisję, żeby zamontować próg na ulicy 

Kolorowej.  

Pan Wójt: Była tam już komisja kiedyś, nie wiem czy w tym roku czy w poprzednim roku, 

komisja była i negatywnie zaopiniowała. Ja się dowiedziałem dopiero po zebraniu, że tam 

była komisja i negatywnie zaopiniowała tam lokowanie progów zwalniających. 

Radny M. Kozłowski: Panie Wójcie, pamiętam jakiś czas temu, byliśmy zobligowani do 

złożenia depozytu do sądu pieniędzy, które zabierasz jako odszkodowanie spółka ARMUS. Co 

słychać w ogóle w tej sprawie? Jak na dzień dzisiejszy to wygląda. 



Pan Wójt: Na dzień dzisiejszy sytuacja wygląda w ten sposób, mianowicie komornik siada na 

naszym koncie, ponieważ jak Państwo pamiętacie, firma ARAMUS wystąpiła do sądu. Sąd 

odrzucił wniosek tamtej firmy, ponieważ nie przyznał im tego roszczenia ze względu na to, że 

firma, która występowała, miała inną nazwę niż tak, która składała to wszystko. Została ta 

sytuacja przez sąd bardzo szybko w ciągu kilku miesięcy potwierdzona, wyprostowana, że tej 

nowej firmie należy się to odszkodowanie, to, które było przyznane tym pierwszym 

wyrokiem dla tej starej firmy. W międzyczasie myśmy złożyli do depozytu sądowego tą 

kwotę mniej więcej z odsetkami, żeby było zabezpieczone to na wszelki wypadek, żeby nam 

odsetki dalej nie rosły. W sądach sytuacja jest taka, jaka jest i firma Anovii, przedtem był 

Aramus, a teraz jest Anovii, wystąpiła do nas o zwrot tych pieniędzy, ich to nie interesuje, że 

to jest w depozycie sądowym. Do depozytu sądowego te pieniądze nie zostały przyjęte, 

ponieważ sprawa tego pierwszego sądu tak się zakończyła, jak się zakończyła. Natomiast cały 

czas czekamy na zwrot pieniędzy z sądu. W związku z tym mamy jakieś 5 dni, do poniedziałku 

spróbujemy sprawę załatwić, żeby z sądu te pieniądze odzyskać z depozytu i żeby przekazać 

tej firmie Anovii. 

Sołtys B. Tochowicz: Ja chciałem Pana wójta zapytać, poruszyć temat, który był poruszany na 

naszym zebraniu wiejskim odnośnie wywozu dużych gabarytów spod posesji. Czy będzie 

szansa, no w tym roku podobno już nie ma tej szansy, żeby były te wywozy, ale czy w 

przyszłym roku jest taka nadzieja na to? 

Pan Wójt: Być może w przyszłym roku będzie taki wywóz, ale pod koniec przyszłego roku, 

dlatego że w ramach tej umowy za bardzo nie jesteśmy w stanie już tego dodatkowego 

wywozu zorganizować, bo takie były postanowienia, że jeśli będzie PSZOK, to nie będzie 

wywozu gabarytów spod posesji. Natomiast prawdopodobnie ten kontrakt nam się skończy 

gdzieś tak w okolicach już tak szacujemy września, października i pewnie następnie do końca 

roku będziemy prawdopodobnie podpisywali aneks i w ramach tego aneksu będziemy mogli 

zorganizować wywóz tych gabarytów raz do roku przynajmniej spod posesji mieszkańców, 

natomiast przy następnym przetargu na pewno taki zapis już będziemy w specyfikacji 

istotnych warunków zamówienia. Ale proszę pamiętać, że to są wszystko koszty, to ma 

wpływ na ceny generalnie śmieci.  



Wracając do pytania odnośnie progu zwalniającego na ul. Kolorowej tamta komisja wtedy 

rozpatrywała tam całą ulicę, bo tam od razu wnioski było więcej progów. I ta komisja 

wypowiedziała się na temat całego odcinka, że tam, gdzie jest w tej chwili ten próg, to jest 

możliwość montażu ale te pozostałe komisja negatywnie opiniuje. 

Sołtys B. Tochowicz: w imieniu mieszkańców ul. Widokowej i ulic sąsiednich zwracają się z 

wnioskiem o budowę chodnika na ul. E-& od ul. Widokowej do ul. Banasiówka tak aby 

możliwe było bezpieczne dotarcie pieszych do centrum Michałowic. Jest to temat poruszany 

na każdym zebraniu wiejskim. Kolejna zawsze poruszaną sprawą jest wykonanie oświetlenia 

przejścia dla pieszych znajdującego się na wysokości ul. Widokowej.  

Pan Wójt: ja mogę powiedzieć tylko tyle, że to wszystko nie jest proste szczególnie w 

kontekście tego, że budowana jest S7 i ta droga straci parametry drogi krajowej, w związku z 

tym Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad w Krakowie praktycznie nie jest 

zainteresowana w ogóle inwestowaniem tutaj w tą drogę i robieniem czegokolwiek. 

Dotychczas to się wszystko wcześniej odbywało na zasadzie, że gmina ewentualnie 

sfinansowała projekt chodnika, tam już Generalna Dyrekcja takie koszty ponosiła z 

wykonawstwa tego chodnika inwestycji drogowej. Teraz nie ma żadnego zainteresowania tak 

naprawdę Generalna Dyrekcja, w związku z tym jeśli koszty ktoś miałby ponosić, Pan sołtys 

pyta, kto będzie ponosił koszty, wszystko możemy zrobić my po uzgodnieniu, bo oni 

oczywiście dalej muszą wyrażać zgody i opiniować wszystko i wszystko możemy sfinansować 

i możemy zrobić my, jako gmina z naszego budżetu, koszty tam nie będą małe, bo tam 

oświetlenie na przykład i przejście dla pieszych i oświecenie tego chodnika to jest niestety 

taka trudność, że musi spełniać parametry oświetleń, które są przy drogach krajowych. To 

nie są parametry drogi wojewódzkiej czy powiatowej, gdzie te parametry już są zupełnie inne 

przy oświetleniu, gdzie nie musi być ileś tam luksów jasności wzdłuż tego chodnika czy nad 

tym przejściem dla pieszych. Wszystko możemy zrobić, tylko wszystko będzie kosztowało nie 

tyle, co przy naszych drogach gminnych czy powiatowych, tylko znacznie, znacznie więcej, 

pamiętajmy o tym. 

Dyskusja na temat budowy chodnika.  



Radny W. Dyna: Miesiące temu pytałem o przystanki busa w Sieborowicach, które miały być 

tam ustawione przez Zarząd Dróg Powiatowych. Czy jakaś już reakcja była ze strony zarządu? 

Pan Wójt: Przy drogach gminnych na trasie tego busa mamy już rozstrzygnięty przetarg i 

będą robione te przystanki przy drogach gminnych, natomiast przy powiatowych dalej mamy 

jeszcze, że tak powiem, temat z powiatem nie zamknięty. Będzie bodajże w poniedziałek Pan 

wicestarosta Wrzoszczyk, będziemy ten temat poruszać. 

Dyskusja na temat funkcjonowania nowego busa kursującego między Górną Wsią a 

Łuczycami. 

Radny M. Kozłowski: Pani skarbnik, niech mi Pani powie. Dlaczego tak się stało, że jednak 

przegraliśmy z kretesem sprawę w sądzie w sprawie odszkodowania i te 300000 zł musimy 

oddać pomimo, że jeszcze pamiętam, z Panią rozmawiałem i Pani była pełna optymizmu, że 

te pieniądze wrócą do gminy. 

Pani Skarbnik: Byliśmy całkiem pewni optymistycznie, bo tak jak nawet nasza radczyni 

prawna, rzadko kiedy zdarzało się o sprostowanie takiego wyroku, żeby w jednym sądzie 

sprostowanie wyroku po już zapadniętym wyroku na następcę prawnego, sąd sprostował 

wyrok. Termin wykonalności, czyli klauzula wykonalności zapadła 22 września. 23 września 

również wpłynęło pismo o odrzuceniu przez sąd depozytu sądowego, my złożyliśmy przed 

klauzulą zapadalność zmiany, złożyliśmy depozyt sądowy wcześniej, niż nastąpiła 

sprostowanie wyroku sądowego. Pomimo wszystko otrzymaliśmy właśnie informację 

jednozdaniową, że sąd odrzuca nam depozyt w związku z tym, że został sprostowany wyrok. 

Tak jak z doświadczeń, które można zobaczyć w Internecie, , powiem szczerze, nikłe szanse 

były, żeby takie rzeczy zapadły. Niestety my nie mamy wpływu na decyzję sądu, w związku z 

tym firma, Pan mecenas tam przedzwonił o wykonalności wyroku, od razu firma złożyła ta do 

komornika sądowego, komornik sądowy złożył dyspozycję blokady środków na rachunku 

bankowym. Mamy 7 dni na dokonanie odpowiednich kontaktów z komornikiem sądowym i 

tutaj uregulowania tego należności no tak, jak mówię, nie mamy na to wpływu, jakie są 

działania sądu. Byliśmy pewni, bo we wszystkich przypadkach, które żeśmy przeanalizowali, 

nasza radczyni prawna, które były na poziomie Polski, rzadko kiedy zdarzała się taka sytuacja. 

Nawet pisaliśmy już do Regionalnej Izby Obrachunkowej, ja pokazywałam odpowiedzi i tak 



daleko. Niestety, na decyzję sądu gmina no nie ma wpływu najmniejszego w związku z 

odrzuceniem tego depozytu sądowego, z czym no też nie jesteśmy zgodni, ale żeby tego nie 

przedłużać, żeby te odsetki nie rosły, musimy tutaj dokonać tych czynności tak, jak mówię, 

zgodnie z dyspozycją sądu, chociaż byliśmy na 90 parę procent pewni, że ta sytuacja będzie 

odwrotna.  

Radny M. Kozłowski: powiem szczerze że w tej sprawie zabrakło nam dobrego prawnika, tak 

jak wcześniej mówiłem trzeba było wydać 15 000zł i wynająć jakiegoś naprawdę dobrego 

prawnika, który był by w stanie tą sprawę wygrać.  Zabrakło również drugiego biegłego.  

Pan Wójt: Pan mówi o mecenasie, o jakimś dobrym adwokacie, który by nazwy bronił, tylko 

nie ma Pan wpływu na zeznania. Przepraszam bardzo, ale przedstawiciele starostwa, którzy 

wszyscy żeśmy tutaj się spotykali lata temu i dywagowaliśmy na temat tego, jak chronić 

stawy. Pan w tym również czynnie uczestniczył, wszyscy wymyślali, jak chronić stawy i łącznie 

z powiatem, bo przecież u wojewody żeśmy się spotykali w tej sprawie, był tutaj Pan 

wojewoda, przyjechał na miejsce. W związku z tym u wojewody wszyscy byli pod pręgierzem, 

wszyscy się bali, bo wojewoda wręcz tutaj prawie że zwalniał dyrektorów swoich służb tu w 

Masłomiącej. Jak przyszło co do czego w zeznaniach w czasie procesu, wtedy się wszyscy 

wypieli na nas. I Starosta, i Pimp się wypiął i Ochrona Środowiska się wypięła, bo byli wszyscy 

przesłuchiwani, byli świadkowie, wtedy jakoś nikt nic nie pamiętał wcześniejszych uzgodnień 

i wcześniejszej walki o to, żeby chronić stawy w Masłomiącej. Dla nas było też dziwne, że sąd 

kolejnej instancji poprawił wyrok poprzedniej instancji. Dziwne było dla nas to, że komornik 

przystępuje od razu do ściągania należności na drugi dzień po decyzji sądu, bo komornicy tak 

szybko nie działają.  

Pani Skarbnik: Ja mogę powiedzieć to, że bardzo niekorzystną była sytuacją to, że Starostwo 

Powiatowe złożyło niekorzystne zeznania i tutaj to było podstawą do tego, że nam odrzucili 

biegłego. Także tutaj nie było tych szans, bo i zeznania właśnie tych świadków wpłynęły 

bardzo niekorzystnie. Byliśmy jedną stroną, której na tym zależało, a tutaj jednak te 

zeznania, tak jak mówię innych organów były dla nas bardzo niekorzystne, a my na decyzję 

sądu niestety nie mamy wpływu. Jeżeli sąd odrzuca, to odrzuca, zażalenie też zostało 

odrzucone. 



Dalsza dyskusja na temat środków, które zostały zasądzone firmie ANOVI.  

Radna A. Szydłowska: Chciałam zapytać, wiem że już dokumentacja dotycząca budowy 

chodnika w Młodziejowicach jest gotowa i chciałam zapytać, czy będzie składany wniosek w 

ramach inicjatyw samorządowych, czy też będą podejmowane rozmowy dotyczące Funduszu 

Dróg Samorządowych ze starostwem? To pierwsze moje pytanie, a druga kwestia Panie 

wójcie odnośnie przejścia tutaj dla pieszych na wysokości naszego Park and Ride, ponieważ 

tak naprawdę pojawił się problem, dzieciaki dojeżdżają, młodzież dojeżdża, natomiast jest 

problem z przechodzeniem tutaj powyżej kościoła. Ponieważ de facto to przejście, które jest 

przy E7, nie ma do niego bezpośredniego dojścia, żeby można było chodnikiem bezpiecznie 

dojść na dół i przejść tutaj na drugą stronę, bo tak naprawdę tam na wysokości parkingu, 

gdzie jest kwiaciarnia, brakuje tego fragmentu, żeby można było bezpiecznie dzieci tam 

przeprowadzić. Jest tak, że dzieci przebiegają bądź przechodzą tutaj na tej wysokości u góry. 

Ja składałam wniosek również tutaj o montaż tego wyświetlacza prędkości do Zarząd Dróg 

powiatu, ale dostałam odpowiedź w związku z tym, że nie złożyliśmy my wniosku tak, jak 

ustalaliśmy, prawda? On miał być teraz w tej trzeciej kolejności złożony, bo była szkoła 

Raciborowice, Więcławice i teraz miało być tutaj w Michowicach, natomiast fakt jest, że w 

związku z tym, że ten autobus cieszy się tak dużą popularnością, no to widać, że coraz więcej 

dzieci korzysta, zresztą ja sama zauważam, że dzieci śpieszą się na tego busa, że korzystając z 

niego, także tutaj to by było potrzebne. Jeszcze jedna kwestia, też pojawiła się taka prośba 

od mieszkańców Młodziejowic, czy byłaby szansa u góry gdzieś w rejonie ulicy Legionowej 

zamontować taki stojak na rowery, ponieważ część osób korzysta właśnie z tego busa, 

wyjeżdżają do góry i nie bardzo gdzieś tam mają zostawić te rowery. 

Pan Wójt: Oczywiście zgłosiliśmy ten chodnik w Młodziejowicach do IS-ów przyszłorocznych, 

natomiast będziemy rozmawiać, bo takie były wcześniejsze ustalenia z Panem 

Wrzoszczykiem wicestarostą, czy będą to zgłaszać do Funduszu dróg Samorządowych, ale to 

jeszcze o tym rozstrzygniemy. Jeśli chodzi o przejście tutaj przy szkole, pewnie z czasem 

trzeba będzie to przejście gdzieś może spróbować tutaj zrobić, natomiast też pewnie będą 

kłopoty, bo tam gdzie, na Zatokę Przystankową, tą, co jest przy szkole, tam może być z tego 

tytułu trudność, że trzeba będzie dobudować na przykład kawałek chodnika do góry, wzdłuż 

boiska gdzieś. Przez zatokę się nie da bo  musiałoby być takie potrójne. Trzeba uważać, 



natomiast pewnie będziemy się temu przyglądać zdecydowanie i jakieś wyjście spróbujemy 

znaleźć. Co do stojaka na rowery to nie powinno być problemu tylko gdzieś trzeba znaleźć 

lokalizację. 

Radna E. Cielecka: moje pytanie dotyczy to chodnika przy ulicy Granicznej, którego się już 

rozpoczęła budowa, tylko że vis-a-vis naszej świetlicy, tam nie będzie tego kawałeczka, czyli 

nie od samej Leśnej, tylko od drugiego domu. Nie wiem dlaczego, po prostu tam powiat nie 

dopiął sprawy z właścicielem, którego ogrodzenie jest bardzo blisko drogi i pewnie nie jest 

pas drogowy tam pewnie przeprowadzony w sprawy własnościowe. 

Pan Wójt: To jest inwestycja nie ZRID-owska, tylko normalnie robili po swojej działce, nie 

wchodzili w ZRID, bo ZRID powoduje to, że wykupują tamte ich grunty sąsiedzkie. Tu 

widocznie nie chcieli się bawić w ZRID i tak to zostało. 

Radna E. Cielecka: i tu to gardło wąskie zostanie, natomiast ja widziałam ten projekt, bo 

wcześniej nie widziałam, tylko jak już rozmawiałam z panem kierownikiem tej budowy. 

Śmiesznie to troszkę jest, no bo idąc od ulicy Leśnej na spacer przypuśćmy albo w jakiejś 

potrzebie ulicą Graniczną, muszą odejść całą pętlę, która absolutnie nie jest bezpieczna, bo 

tam ani nie ma pobocza, albo tam jest już zaraz Skarpa, ani nie ma chodnika. Z Królewskiej 

podobno wyjeżdżają setką na godzinę. Jak naprawdę zobaczyłam ten projekt, to przeżyłam 

szok, dlaczego to nie jest zrobione normalnie tak, jak powinno być.  Odnośnie właśnie tych 

progów, co Państwo tak właśnie mówicie, u nas teraz na zebraniu było i po zebraniu, że będą 

chodzić, bo jest po jednym progu na dwóch ulicach i będą chodzić teraz ci zainteresowani 

likwidacją i będą znowu zbierać podpisy, bo ja zbieram podpisy, kto jest za i zamontowaliśmy 

po jednym, natomiast teraz powiedzieli, że będą chodzić i spisywać, kto jest przeciw i żeby 

wnioskować, żeby zlikwidować ten próg. 

Radna W. Wesołowska:  Ja mam kilka spraw. Pierwsza sprawa od której zacznę, to w 

nawiązaniu do koleżanki, która się wypowiedziała, ponieważ to jest akurat jakby wspólny 

temat. Ja proponuję, żeby w tym miejscu, znaczy żeby dzisiaj podjąć ewentualnie taką 

decyzję, żeby ustalić komisję, która by ewentualnie mogła dobrze rozeznać ten temat jeszcze 

raz jako, że to jest droga powiatowa, czy my jako gmina nie możemy się wyłączyć, żeby 

ewentualnie ten temat naprawdę na tym etapie jeszcze inwestycji załatwić w taki sposób, 



żeby to miało ręce i nogi, żeby to po prostu było bezpieczne przede wszystkim dla 

mieszkańców, żeby zastanowić się, jaki to jest tak naprawdę powód, bo na przykład ja o tym 

tak nie wiedziałam, że ten odcinek drogi nie będzie zrobiony tak, jak dalsza część tej jezdni i 

dlaczego mam taką propozycję. To jest jedna sprawa, a w nawiązaniu do następnej komisji, o 

której teraz chcę powiedzieć jako wniosek chciałem zgłosić, ponieważ na zebraniu sołeckim 

częściej funduszu sołeckiego zostało przeznaczone na udrożnienie i zabezpieczenie skutków 

powodziowych na Małym Krakowie i w związku z tym bardzo proszę o to, żeby komisja jak 

najszybciej się w tej sprawie też zebrała. To do członków Komisji Inwestycyjnej prośbę, 

ponieważ te środki mogłybyśmy w tym roku wykorzystać, ale jednocześnie ta komisja byłaby 

w stanie, znaczy powinna ustalić wszystko w tym zakresie, co dotyczy, ja już to zresztą 

wnosiłam wcześniej, co dotyczy Małego Krakowa, dlatego że to nie chodzi tylko o usunięcie 

szkód po potopowych, bo to rzeczywiście jak potop wyglądały te szkody, tak wyglądają teraz, 

jakby tam potop przeszedł. W związku z tym, że ta droga jest tam bardzo wąska, mieszkańcy 

nie mają możliwości w ogóle się przedostać, jak dwa samochody jadą. Ja tam byłam parę 

razy, ani nie mam jak zawrócić na końcu tej drogi, ja po prostu miałam dylemat. Ja godzinę 

bodajże wycofywałam, żeby się dostać do kogoś prywatnego na działkę na wjazd żeby 

wycofać i zawrócić z powrotem i uważam, że ten temat na Małym Krakowie należy rozważyć 

o wiele, wiele szerzej. Przede wszystkim nie wiem, czy jakieś zatoczki porobić, żeby można 

było wyminąć się w jakimś czasie oprócz oczywiście tych podstawowych rzeczy 

zabezpieczających, te rowy i tak dalej, udrożnienie tych rowów, także ta komisja powinna 

ustalić cały zakres prac, które są niezbędne i jeśli będzie taka potrzeba, żeby zacząć od 

projektu, a później dopiero inwestować środki, żeby nie trzeba było tych pieniędzy później 

drugi raz po prostu wykładać. To, co zabezpieczyć teraz jeszcze przed zimą, a później 

ewentualnie już rozpocząć taką inwestycję, która by dała tym mieszkańcom przede 

wszystkim bezpieczeństwo. 

Pan Przewodniczący: Jeżeli chodzi o temat komisji w temacie czy progów zwalniających, czy 

problem z odwodnieniem. Pojawiło się tam kilka wniosków na zebraniach wiejskich, na tych, 

których też uczestniczyłem. Myślę, że na spokojnie tutaj z Panią przewodniczącą usiądziemy i 

postaramy się tutaj porozumieć też z pracownikami tak, żeby dograć któryś odpowiedni 

termin. Pojawiały się wnioski w Masłomiącej, pojawiały się wnioski tutaj w 

Pielgrzymowicach, rzeczywiście na zebraniu Michałowice. Spokojnie sobie przeglądniemy też 



i postaramy się, może się uda to w ciągu jednego dnia tak, żebyśmy mogli jakieś takie decyzje 

na przyszłość podjąć, tak. 

Radna W. Wesołowska:  Drugi temat, który chciałam poruszyć, to proszę prośbę chciałam 

złożyć na temat tego lustra, o którym już chyba od dwóch lat mówimy. Lustro Leśna i 

Źródlana. Tamto lustro powinno być wykonane, już rozmawialiśmy na ten temat wiele razy. 

Bardzo proszę o ujęcie ewentualnie w przyszłym roku tej inwestycji Panie wójcie.  Następny 

temat chciałam zapytać Panie wójcie, ponieważ wiem, że została złożona interwencja do 

wojewody w sprawie Leśnej o te działki i chciałabym dowiedzieć się, czy dostaliśmy już 

odpowiedź, czy coś ruszyło. Na razie wszystko się wstrzymało. Jakaś możliwość, żebyśmy coś 

przyspieszyli, czy jest jakaś możliwość? 

Pan Wójt: tak, mieszkańcy złożyli odwołania i musimy czekać.  

Radna W. Wesołowska:  Jeszcze następna sprawa, ponieważ pojawiły się komentarze 

mieszkańców, naszego Pana sołtysa w sprawie wyciętych drzew przy ulicy Leśnej. Te 

komentarze świadczy o tym, że mieszkańcy niektórzy nie mają o tym pojęcia, dlaczego tak się 

stało i dlaczego nadleśnictwo na prośbę mieszkańców, za zgodą Wójta, za moim też 

poparciem wyraziło zgodę, ale zanim ją wyraziło, przeszliśmy bardzo duże procedury 

związane z w ogóle z możliwością uzyskania takiego pozwolenia. Czyli po prostu chodziło o 

to, że tam rzeczywiście od kilkunastu lat z tego, co się dowiedziałam od mieszkańców, którzy 

złożyli tą  prośbę  usunięcie tych drzew. Mieli bardzo duże problemy. Nie tylko to, że 

kierowcy mieli problem. Zresztą ja sama tego doświadczyłam na własnej skórze, że cudem 

uszłam z życiem, to ta droga rzeczywiście jest oblodzona. Jest obladzana z powodu braku 

dostępu światła słonecznego i drzewa zasłaniały. Naprawdę wystarczyło, nie musiało być 

dużego mrozu, żeby ta droga była oblodzona. Natomiast oprócz tego mieszkańcy, z tego co 

wiem, mieli też bardzo duże problemy z tym związane, ze swoimi budynkami, ze swoim 

bezpieczeństwem, kierowcy się tam zatrzymywali na bramach niemalże, także to zostało 

zrobione, sprawdzone przez nadleśnictwo, że te drzewa muszą być usunięte. Mało tego. 

Okazało się, że te dęby, o które chodzi, one są tak po prostu zgniłe w środku, że przy takich 

wichurach olbrzymich, jak tutaj po prostu były... [dźwięk telefonu] Przepraszam, wyłączyłam. 

To po prostu należało zrobić, bo mogłoby dojść do jeszcze większej tragedii, gdyby na 



przykład rzeczywiście ten dąb kiedyś spadł na kogoś, także to chciałam tu wyjaśnić i 

mieszkańcom przy okazji, żeby wiedzieli, że to była konieczność. 

Radny W. Dyna: wiem, że czasy teraz ciężkie, ale chciałem zapytać czy planowane są jakieś 

podwyżki dla pracowników urzędu? 

Pani Skarbnik: tak, po nowym roku planujemy jakieś podwyżki.  

Ad 12. Zamknięcie sesji. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad, Pan Przewodniczący Rady Gminy 

Michałowice zamknął XXXVIII Sesję Rady Gminy Michałowice VIII Kadencji w dniu 30 

września 2021 o godz. 14:29. 

 

    Protokołowała:      Na tym protokół zakończono 

A. Ciaranek                   Zatwierdzono 


